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שולחן החג 
מלוח  ,מתוק

 ומואר



 
 

העיתון שלנו מוקדש ברובו שלום לכולכם. 
בתחילת השבוע.  לחג החנוכה שהסתיים

היה זה חג מוצלח  - אפשר לומר ולסכם
ומהנה ביותר. צוות החג ואגף התרבות עשו 

ותוצאות בהתאם. זה מעודד  מאמץ ראוי
התרבות המקומית מצליחה לפעמים  .ומשמח

להמריא למרות כל הקשיים וחיי השגרה 
 המעייפים. 

 
קדש לאירוע שהייתי מכנה עמוד אחד מו

ורי ולא בכדי. פינת עגלות האשפה אותו היסט
מטבח הפכה כבר מזמן למוקד ריח מאחורי ה

בלתי נסבל. שנים כבר מחפשים פתרון כלוך ול
בכל זאת זז משהו  –לבעיה ואין מוצא. והנה 

ל עדיין לא כוהשינוי גדול, מורגש ומשמעותי. 
בסוף  -הפרויקט הסתיים אבל אני בטוח  

 כל לברך על המוגמר. נו
 

בימים באחרונים התחילו החבר'ה מגרעין 
לצבא. להתגייס  –בראל גרעין  –צבר שלנו 

אנחנו  –הרי לשם כך הגיעו לארץ בעצם. ובכן 
 ה מצברבר'ברכות לגיוס החשולחים מכאן 

 הנדסה קרביתשהתגייס ל -יואב פדר
 להנדסה.הוא הצטרף שגם  – גיא רוטנברג

 ל"נחל ףהצטרו שהתגייס – ליאם גולדו
 לכולם נאחל: צאתכם לשלום ושובכם בשלום

 
אני מנצל את הטור שלי ומבקש להעלות נושא 

בעיתון "זמן קיבוץ"  הוא חשוב מאד.שבעיני 
בעצם  –מלפני שבוע התפרסמה כתבה גדולה 

ראיון מקיף עם שני המנהלים הבכירים של 
: אני מתכוון מספיק מוכר ולאגוף חדש 

לאלו שלא  .אופק"" –לאגודת האשראי 
שקורא לעצמו בנק דש שמעו מדובר בבנק ח

מאותו  "הארץ"גם מוסף שיתופי חברתי. 
שבוע הקדיש לידיעה מאמר שלם. המהפכה 

שאופק מנסה ליצור היא עצומה. הבנק שייך 
ללקוחות שלו והם אלו שמנהלים אותו 
בפועל. למסתכל מהצד נדמה שמדובר 

בקואופרטיב שחבריו נהנים מיתרונות רבים 
זה אין סניפים נק המעצם הבעלות עליו. בב

ולכן הרבה א דיגיטאלית וכל הפעילות שלו הי
יותר חסכונית. אותי הרעיון ממש מלהיב ולכן 

 הצטרפתי בעצמי לאגודת אופק ואני ממליץ 

 
לעשות משפחה בקיבוץ  ולכללכל חבר קיבוץ 

אלא  כמוני. אני לא רואה בכך פרסומת סתם
לשנות את כל  מהלך חברתי משמעותי שעשוי

כפי שכולנו יודעים ענף הבנקאות בארץ )
ליארדים על חשבוננו(. אני מעלה ימרוויח מ

ה ותקווה את הדברים האלו מתוך צפיי
אותם ואולי ותלמד  שהנהלת הקיבוץ תבחן

ך לנכון ליזום מהלתמצא  –כמוני  –גם היא 
עשו צעדים מספר כבר קיבוצים  בכיוון.

ראשונים והלוואי שגם כפר מסריק יצטרף 
 לתנועה החשובה הזאת. 

 
 שבת שלום ו... שנשמע גם מכם.  אברהם 

 
 
 
 

  
 1.12.2000 מגדלי יצחק
 לופז ליטל

 נעמי זינגר
4.12.1991 
6.12.2018 

 8.12.1999 ארצי אברהם
 רחל קליין

 שלמה ויולא
9.12.2008 

11.12.2007 
 12.12.1984 קדמי הדס

 13.12.1967 אילנה רבין
 חיים קראוס

 זאב )פצן( מילר
14.12.2014 
14.12.2019 

 15.12.1988 רצון לוקס
 16.12.1989 אלקה בירק

 16.12.1996 כהן עירית
 19.12.1972 זבולוני פרידה
 19.12.2000 הלפרין רבקה

 22.12.1996 קריגסמן צבי
 אסנת דוכס
 חווה גירש

22.12.2009 
25.12.2019 

 26.12.2000 ברטא אטה
 27.12.1998 שדה שרה

 27.12.2000 זאביק אבנון
 29.12.1973 אילון חביבה
 30.12.1984 בין גדעון
 30.12.1994 גינת גובי

 31.12.1989 גלעדי אסתר
 

 



 



 
  חברתיתההנהלה ה ישיבת

  28.11.2021מיום 
 

הראל כהן, , : עמי זינגר, רחלי שדהנוכחים
, לימור בוכריס, עפר מסד, אבי בלן ,הגר דוכס
 , איציק עוזר, ליאת בירקנטע רחמן

 , נופר מעיןירון רייז: יםחסר
 
 תודה לנטע וקבלת איציק עוזר[ 1

  של שנים  4מסיימת רחמן נטע
על קדנציה כנציגת ציבור. תודה גדולה 
כל מה שהבאת להנהלה החברתית, 

 ההשקעה והתבונה.

  איציק עוזר נבחר בקלפי לכהן כנציג
ציבור. מאחלים לו הצלחה והשפעה 

 רבה.
 
                 מגרש הטניס בשינוי ייעוד מבנה  [2

 )חדר כושר לשעבר( .        

  במגרש הטניס יש מבנה ששימש בעבר
כחדר כושר.  כיום משמש בעיקר 

 כמחסן.

  יינים צעירים מעונהתרבות ואגף האגף
להשמיש אותו לטובת חדר נגינה 

)במקום מקלט גן תמר "המנדוקס"( 
 ומועדון צעירים זמני במקום הפאב.

  האגפים  תקציב שניהשיפוץ יהיה על
 . 2022 -ב

יש לבדוק את  .החלטה: מאושר לביצוע
תקינות הגג והחלפתו, מכיוון שהוא 

 מאסבסט.
 
 טומי שחר –פנסייה הגדלת ההצעה ל[ 3

 טומי:תמצית המצגת של 
 ,בהתייחסות לפנסיונרים טענותאין  •

 גם בקורונה וגם בכלל.
 
 

 
יש תרבות, יש טיולים, ובעצם  •

 מבחינת תוכן יש הכל.
ודו ארווחה משתדל בכל מהאגף  •

 ומספק ככל הנדרש.
 

 :כללית
לפני שנה בצוות תקציבים טענתי  .1

שהפנסיה שמקבלים בקבוצת עתודות )כל 
גנת ביחס הוותיקים( נכון להיום לא הו

 לעליית השכר בקיבוץ.
 במועד השינוי הפנסיה הייתה הוגנת: .2

ביחס לתקציבים שקיבלו  א.
 בעבר.

ביחס לתמחור של החברים  ב.
 בעיקר לאלה שעובדים בקיבוץ.

השינוי לקיבוץ היו פחות  זמןב ג.
והיתה אי ודאות לגבי כספיות יתרות 

 ההיתכנות הכלכלית של השינוי.
 

 לסיכום:
קום שאנחנו עניים, גם אני לא בא ממ א.

 מצב הפנסיונרים השתפר לאחר השינוי.
נו היא בקיבוצ₪  5000פנסייה של  ב.

 שנים. 9נמוכה ולא השתנתה כבר 
הפנסיה לא הוגנת ונמצאת בפיגור .          ג

 ה בשכר הממוצע במשק.ירב אחרי העלי
הכח שלנו הולך ופוחת. )הטבע עושה  ד.

 את שלו(.
א אומר שזה הכל אינטרסים )זה ל ה.

 שלילי(, עד גבול מסוים, יש גם התחשבות.
כולם צודקים, )מס איזון גבוה, חינוך  ו.

 וכו'(, אבל גם אנחנו צודקים. 
אמנם מבוגרים  .גם לנו יש צרכים ז.

ונשארו פחות שנים אבל אצלנו זה לא שיקול. 
רוצים: לעזור לילדים, נכדים, לבלות, צרכי 

 בית ועוד הרבה.
 

 2022שלי לתקציבי הקהילה  ריכוז ההצעה
 שנוגע לפנסיונרים:

פטור מלא לקצבת אזרח ותיק ליחיד  א.
 ולזוג.

השארת התקן לזוג פנסיונרים שאינם  ב.
 1.6עובדים על 

הגדלת הבסיס של חישוב הפנסיה לפי  ג.
6000 .₪ 

הצמדת הפנסיה לשכר הממוצע במשק  ד.
או השכר הממוצע בקיבוץ )במידה וזה 

 יחושב(.
 
 
 

 

 



 נהלה החברתית:הבשנשמעו בדיון  הערות
 יא הקבוצה של הבעיה העיקרית כיום ה

שאין להם יחידים הפנסיונרים האלמנים/
 אינם עובדים כבר.שרים וצבת שאק

  הנתונים לא עברו את הנהלת הקיבוץ ולא
נתבקשנו להעבירם. יש כאן גם בעיה של 

 מידע וגם נתונים שאינם עדכניים
 .יקיםומדו

  למדד שלא הפנסיה בכפר מסריק צמודה
 עלה ואילו המשכורות עלו.

 ע"פ היועץ הפנסיוני של כפר מסריק ,
 יה.הגבוהים בפנס 20% -אנחנו ב

 לחוב ₪  900,000 הקהילה שמה בכל שנה
יה שברובו עובר האקטוארי של הפנס

צאו לפנסיה ילפנסיורים. רוב החברים שי
 בעתיד הם במסלול הפתוח.

 
 החלטה:

 וא הנושא העיקרי אותו צריך לבחון ה
צבת יחידים פנסיונרים שאין להם ק

שארים. זו קבוצה שיש לתקן עבורה את 
 .תקציבה

  נושא הפנסיה יש לבחון בצורה את
ם ולכן מעמיקה וכוללת עם נתונים עדכניי

 יעבור לצוות הפנסיה לבחינההנושא 
 והמלצות. מעמיקה

 
 רשמה: הגר דוכס      

 

 

 הרהורון
 זהו.

                                קיפלנו את החנוכיות, 
                                  נפרדנו מהסופגניות,
                                       הרגענו ת'סביבונים.

           מדליקים שוב את האור ]כשיש חשמל..[

  חוזרים לשגרה. .ו..

                                    ורק המסכה נשארת
 כנציגתה המיותרת של השגרה

 

 

 צילם וכתב: רון כהן

 

 

 סלוגן לשילוט
ניים, קורקינט ואופניים , אופקלנועיות
יחד כולם קארים, עגלולים... -קלאב, חשמליים

בדרכים. להתחשב זה בזה ולשמור על כללי 
 הבטיחות כולנו צריכים.

הנהלה חברתית רואה חשיבות רבה בבטיחות 
בדרכים, ומחפשת סלוגן לשילוט  זהירותבו

 בי הקיבוץ.חבר

 תכם לחשוב יצירתי.מזמינים א

דצמבר לליאת  סוף הצעות יש להעביר עד
 בירק או נופר מעין.

 פרס מובטח לזוכה.

 



 

 

 

 

 

מהערב  מתכוני המרקים
 המסורתי של נר שלישי 
כבכל שנה התכנסנו לערב מרקים בחדר 

גם השנה מרגש ומחמם את הלב האוכל. 
לראות את ההתכנסות ההמונית, מבוגרים 
וילדים, שמגיעים לבלות ביחד ערב נעים 

ככל שכמות ביחס הפוך, וטעים בחדר האוכל. 
החוגגים עולה, כך יורדת כמות המרקים 

מרקים ביתיים  9הגיעו שמביאים... השנה 
שהכין תום גינת. כל הכבוד ותודה  2ועוד 

בתחרות שהכינו  שתתפיםרבה לכל המ
יפעת גליק, לאה  – מרקים להנאת כולם

מסד, עומרי רשף, אורית שני, עומר ברק, 
, , עפר אילת, נדב לוי, ליאור בירקשאול דוכס

בזכותכם  -וקומונת השינשינים  תום גינת
 הערב היה מוצלח וטעים!

ל את יראון שדה, עפר צוות השיפוט כל
גליל "נציגת  –צהלה אילת, אביגיל עמר ו

)מקבוצת מילואות(. הקריטריונים  "ירקות
לשיפוט המרקים היו: מקוריות, טעם 

  והשקעה. 

 ולמתכונים הזוכים:

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

         

 

 

 

 – שלישימקום  – עדשים אדומותמרק 
 אורית שני

 :מצרכים

כוסות עדשים אדומות/כתומות )אין צורך  2
 להשרות(.

 גזר

 דלעת/דלורית/בטטה

 כוסות מים 8

 שום, בצל מטוגן

 כפית כמון 1.5

 כפית מלח 1.5

  כפית כורכום 1.5

 

 :הכנה

לאחר טיגון השום והבצל מוסיפים את שאר 
 המרכיבים. 

 להוציא את הקצף. לאחר הרתיחה יש 

 בינונית כחצי שעה . -להשאיר על אש נמוכה

 בתאבון     

  גזור ושמור 

קישואים, ארטישוק ירושלמי מרק 
 עומרי רשף – נישמקום  –וכוסברה

 מצרכים:
 בצלים 2
 גזרים 2
 פלפל חריף 1
 גבעולי סלרי 3
 קישואים 8
 ארטישוק ירשלמי 8
 תפוח אדמה 1
 בטטה 1

 כרוב, כרובית. –אפשר קצת 
 א.מרק בצל, מלח, פלפל, רבע כפית סוכר. 

 
 ראש שום, פטרוזיליה

 

 אופן ההכנה:

מטגנים בסיר עם קצת שמן זית את כל 
 המרכיבים )חוץ מראש השום והפטרוזיליה(. 

 45את התבלינים ומים ומבשלים מוסיפים 
 דקות. 

מוסיפים ראש שום קלוף וצרור שלם של 
 דקות.  15פטרוזיליה ומבשלים עוד 

 3טוחנים היטב את כל המרק ומבשלים עוד 
 דקות. 

 בתאבון!    

 גזור ושמור 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

לאחר שהוכרזו הזוכים פנו לצוות השופטים 
מספר חברים וציינו כי בעיניהם היה מרק 

לכולם והיה טעים  אחד שהתבלט מעל
ולכן החלטנו על פרס נוסף למרק  –במיוחד 

 שזכה ב"חביב הקהל"! והמתכון:

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 יפעת גליק – חביב הקהל – הביתמרק 

 :המצרכים
 שום

 סלרי
 גזר

 תפוח אדמה
 קישוא
 בטטה

 כוס עדשים כתומות
 רבע חבילת פתיתים

 שמיר
 

 :אופן ההכנה
 לטגן בסיר עם שמן זית את השום והסלרי. 

להוסיף לאחר כמה דקות את הגזר, תפו"א, 
 קישוא, בטטה ואת העדשים. 

להוסיף כף גדושה של א. מרק בטעם עוף 
 ולמלא במים עד סוף הסיר. 

 להביא לרתיחה. 
כשהמים רותחים להוסיף רבע חבילת 

 פתיתים ושמיר קצוץ. 
 דקות.  20להרתיח למשך 

 
 גזור ושמור                                    *בתאבון!

)וורסיה לה אילן פרון" -אפונה "אמרק 
 – מקום ראשון מקוצרת בזמן לחג החנוכה(

 עומר ברק

 מצרכים:
 גזר מאודה חצי כח. - 4

 גר' שקדים מאודים ומקולפים. 200
שיני שום מטוגנים בשמן זית על אש  4-בצל ו 2

 .מכוסהנמוכה במחבת 
תפו"א בינוניים צמאים מאוד )מיובשים בחום  3

 ם(. יגבוה בסיר אד
גר' אפונה יבשה ירוקה שטופה ומושרית  500

 דקות. 20ל
 עלי מרווה מטוגנים בשמן.

 ונענע טריים מופרדים מגבעולים.עלי כוסברה 
 מים רותחים. יטרל 2
 
 אופן ההכנה: 

את הבצל והשום, חצי מכמות הגזר, "הבפנים" 
של תפוחי האדמה וחצי מכמות השקדים 

ן לסיר גדול שבו שכבה דקה של שממכניסים 
 . זית

טיגון קל לאיחוד טמפרטורה ומוסיפים מטגנים 
את האפונה )ללא מי ההשריה(. ממשיכים 

בטיגון עוד דקה או שתיים ומוסיפים את המים 
 הרותחים.

דקות במצב רותח. טוחנים עם  20מבשלים כ
מקל טחינה ומוסיפים מים ומלח לתיקון 
סמיכות, ממשיכים בבישול עד שהבועות 

 "מתחילות לדבר".

 פה מתחיל הבלגן אז צריך לנוח רגע.

 בתחתית צלחת מניחים:

 כפית שקדים
 מלח גס

 "חצי כח" חתוך קטןכפית מהגזר 
 ס"מ( 2-3כף שמנת )בגובה 

 
מכסים את הרכיבים במאסה העיקרית )אבל לא 

 .את השמנת(
בחלק העליון: עלה כוסברה, עלה נענע, עלה 

, מעט מלח גס, נגיעה של שמן זיתמרווה, כפית 
 רוטב פלפל חריף למביני עניין והחג שמח.

     

 בתאבון!                                                        

 גזור ושמור 

הזוכים במקומות הראשונים  משמאל:
לבישול מרקים  -עם הפרסים שקיבלו 

 לערב חנוכה הבא...  -מוצלחים 



 

 2021דצמבר 
  – הנהלת החשבונות[ 1
 על סיום עבודתה  האתי בנבנישתי הודיע

כמנהלת החשבונות הראשית.    בקיבוץ
קיבלנו בצער את החלטתה של אתי ואנחנו 
מאחלים לה הצלחה בכל מקום בו תעבוד. 

כפר מסריק עבור אתי היה ויהיה תמיד 
 בית.

  לפני כחודשיים התחלנו תהליך מיפוי
וארגון בהנהלת החשבונות. נכנסה צרכים 

החשבת של סילורה פיתוח  -לתגבור נטלי 
ענת לוזון.  , רואת חשבוןוליעוץ ומיפוי

ענת ניסיון רב בהנהלת חשבונות ל
סיימה את המיפוי והציעה והיא בקיבוצים 

 את המבנה הנכון עבור כפר מסריק.

  במהלך דצמבר נשלים את החפיפה לשימור
ארגוניים בהנהלת  כנס לשינוייםיהידע ונ

הכל בניסיון לא לפגוע  .החשבונות
בשירותים ובמענה הנדרש לענפים/אגפים 

נא גלו סבלנות על מנת לאפשר אולחברים. 
 תהליך למידה סדור.

 

  – בתים ומגרשים שיוך[ 2
  בקרן האיזונים החלו להיכנס התשלומים

 איזונים.כספי מהחברים החייבים ב
  העברות ב נתחיל הזה החודשבמהלך עוד

הכספים לחברים אשר זכאים לכספי 
האיזונים, בסדר שנקבע ואושר בהנהלה 

 החברתית ופורסם בהד הנעשה:

 

 זכאות עבר של "סל דירה" ע"פ ותק .1

 אינו מבונהשיורשים שקיבלו מגרש  .2

 חברים בדירות קבע .3

 יורשים במגרש מבונה .4

  כל משפחה הזכאית לכסף ותקבל את
ר הסכום עוד החודש, תקבל מכתב הסב

 בתא הדואר.

 

 

 

  – תאורת חצר[ 3
 

"מבצע" תאורת החצר מאחורינו ובהחלט 
 היה טיפול מוצלח ומהיר.

נערך סיור של בעלי המקצוע למקומות 
 כחשוכים.אותם חברי קיבוץ ציינו ש

חלק מהפנסים הוחלפו לחזקים יותר 
נוסף פנס שני על העמוד ובמקומות אחרים 

הקיים ובמספר מקומות הוספנו עמוד 
הנוי הצטרף למבצע ענף תאורה חדש. גם 

וגזם ענפים שהסתירו את תאורת הפנסים 
במסגרת ההכנות לחורף. תודה גדולה 

 לחשמלאים על הביצוע המהיר.

 
קו תאורת חצר עדיין חשוב לציין כי יש 
 ורדתה"שמים פתוחים" שיטופל במסגרת 

ולכן  2022החשמל לאדמה בתוכנית י קוו
  .עדיין לא טופל

הטיפול בתאורה בכביש ההיקפי הצפוני, 
 יבוצע במסגרת סלילת הכביש.

 
 המזכירים.     

 

 
 

 .לכל היזמים ובעלי העסקים העצמאיים

נקיים בזום  20:00, בשעה 20.12ביום שני, 
פגישה עם יועץ הביטוח של הקיבוץ, דותן 

 לופט.

מטרת הפגישה לתת הסבר לכל העוסקים 
ם וחשובים ביטוחים נדרשיהעצמאיים על 

לעסקים שלנו, ולעדכן בדבר החלטות הקיבוץ 
  בנושא ביטוחים לעסקים עצמאיים.

ניתן יהיה  ובמקבילהפגישה תתקיים בזום 
בבית המוסדות למי  להגיע לחדר הישיבות

  .פגישה פיזית שמעדיף

לפניכם את התאריך. הנושא חשוב  שמואנא ר
ביותר ויכול לחסוך הרבה עוגמת נפש 

  ננו אליהם.באירועים ביטוחיים שלא התכו

  עפר אילת 



 

 האשפה           הכנסת פחי 
  לחדר הקיטור המטבחשל 

לעוברים ושבים מאחורי המטבח, על הרחבה 
חיכינו לו התגלה מראה משמח ש ,של הרמפה

                    זמן רב.                                 
האשפה את אחרי שנים רבות שבהן רוקנו 

ושאריות המזון לפחים שעמדו ליד הרמפה, 
הפיצו ריחות קשים וזוהמה, וגם בעלי חיים 

רבים שסבבו באזור, ולאחר שהובטח כבר 
                . הגיע היום –מזמן לטפל במפגע 

בעקבות פינוי מחולל הקיטור הישן ממקומו, 
הוחלט להעביר  נבונה,התפנה החדר וביוזמה 

ובכך לפתור תוכו את פחי האשפה פנימה ל
על את הבעיה העתיקה הזאת אחת ולתמיד. 

  : תום גינתהחשוב מדווח לעיתון  המבצע

חדר שמש כשיפוץ חדר הקיטור והתאמתו ל"
פתח  וישהפחים נכנסו פנימה  אשפה הסתיים

 .מכיוון המטבח לשפיכת האשפה

שינוי זה יפה ומשמעותי בנראות הקיבוץ. כמו 
שלים עוד שינוי שהתחייבנו לו זה מכן 

חדר האוכל שהוא מבנה  שיפורבמסגרת 
 לשימור ויש לשמור על נראותו המקורית.

תודה לגלעד דוכס על ליווי הפרויקט 
במסירות ולאביטל מסד על בניית רמפה 

 " לריקון האשפה במקצועיות ובזריזות

 מנהל אגף המזון –תום גינת 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 



 

 מרצ לאן?
                                              שלום חברים. 

נעמן מאז המאמר נחל מים רבים עברו ב
 :טי האחרון שלי. המון דברים השתנוהפולי

הושבעה הממשלה החדשה, ביבי כבר לא 
ראש הממשלה, הליכוד ותומכיו באופוזיציה. 

 נפתח פרק חדש שמחק את הישן. 

יותר מחצי שנה, ואכן השינוי חלפה כאילו 
חסות שלי גדול גם במדינה וגם בהתיי

עצמי נמנע כמעט  להתרחשויות. אני מוצא
כל שידור אקטואליה צפייה בבאופן מוחלט מ

פוליטי בטלוויזיה ולא חשוב באיזה ערוץ, 
ממעט לקרוא עיתונים. לא, זה לא בגלל שלא 

 אכפת לי, יש סיבה אחרת. 

פרסומים במשפט האני עוקב ברפרוף אחר 
שם טמון ההסבר. אם בעבר גם נתניהו ו
ופו מבלי עיתון מתחילתו ועד סקראתי 

, הרי שבעקבות להחסיר אות או כתבה אחת
מסוגל הגילויים שבמשפט נתניהו אני לא 

פשעו להאמין לאף עיתונאי, נקודה. זה  פשוט,
הוא  .עליו הוא נשפט(גם והגדול של נתניהו )

שום היום, כדי כך ש זיהם את העיתונאות עד
יכול להיקרא לא  אחד,כתב  ואף לאכתבה 

 תמימות ללא חיפוש האינטרס מאחוריב
היו קשרים  ביבי . שוב נזכיר, גם לפנידבריו

בין פוליטיקאים לאנשי תקשורת אבל אף 
 פעם לא בכמות השימוש ובאיכות ההטיות. 

במקרה הזה "אין דין פרוטה כדין מאה". גודש 
ם לי להתנתק ולא להאמין הזיהום פשוט גר

לעיתונאים. גודש השידורים האקטואליים 
בטלוויזיה ונפח הפרסום )שידורי אקטואליה 

( הבהיר לי שרוב 22:00ועד  14:00משעה 
הם ספינים שנועדו המשודרים הדברים 

לשמור על הרייטינג. הם לא באמת מתארים 
את המציאות כהווייתה. הפתרון שלי הוא 

 ה. להתנתק מהאקטואלי

משפט מאת הדיווח השבוע קראתי  ,בכל זאתו
נתניהו ואת עדותו של ניר חפץ. הוא הסביר 

 הפרסום  גורלימדוע לנתניהו היה כל כך 

 

באתר וואלה. לא חשוב גודלו של האתר 
נת שלו המפרסם, חשובה התווית המהוג

 מה ידיעהפורסכעיתונות אמינה. ברגע ש
אפשר להדהד את הכותרות וואלה באתר 

 ברשתות החברתיות. 

איך נתניהו במהלך עדותו ניר חפץ תיאר 
הפיץ סרטון "הערבים נוהרים באוטובוסים..." 
וניצח בעזרת קמפיין געוואלד. אבל מאז אותו 

 הצליח לממש את ניצחונונתניהו לא  ,ניצחון
היה זקוק  ןשבה ,בארבע מערכות בחירות
אי ש ה שמוכיחמלקמפיין געוואלד נוסף. 

 אפשר להשתמש פעמיים בקמפיין כזה. 

 פה אני עובר למרצ. ו

בבחירות האחרונות הייתה של מרצ ההצלחה 
ואם רק בגלל קמפיין געוואלד.  -להערכתי 

לא בבחירות הבאות  -נזכור את מקרה ביבי 
עד  ,להשתמש בטריק הזה כדאי וגם מסוכן

לא שסכנה עלולה להיות במרצ כדי כך ש
                                    ת אחוז החסימה. לעבור א

 יש לה שתי אפשרויות: לדעתי לכן 

 לחבור למפלגת העבודה . 1

לחבור למפלגות הערביות וליצור גוש . 2
 ערבי .  -יהודי

גם יש יתרונות והללו לשתי האפשרויות 
מפלגות האחיות יש ל והרי גם .חסרונות

רוצה דה לא מפלגת העבו :אמירה משלהן
הערבית המפלגה , ודילהיתפס כשמאלנית מ

 . שותפת לא רוצה להיתפס יהודית מדיהמ

ובלי קשר למהלכים טקטיים לקראת בינתיים 
מרצ צריכה לבנות את הקשר בין בחירות, 

מוסדות המפלגה לבין השטח. במהלך 
ם האחרונות התעוררה הפעילות השנתיי

בשטח, מחאות בצמתים, הפגנות ספונטניות 
שהביא מהשלטון מאורגנות, המיאוס ו

וגם בציבור הרחב רבים  אקטיבית שללפעולה 
 רבים מתומכי מרצ. 

התביישנו והצנענו את בהם לאחר עשורים 
תמיכתנו בערכים של מרצ פתאום זה לגיטימי 

להזדהות כאיש מרצ. ואפילו קצת מכובד 
הבעיה היא שהתרבות הארגונית של מרצ היא 

טית. הדוגמה ליתרבות של עסקנות פו
הבחירות הפנימיות הבולטת ביותר היא 

נעשות על ידי צירי הועידה. עסקנות כבר ש
למרות  מרצ ,אמרנו? בעיני המצביע הממוצע

הערכים המתקדמים שלה בנושא איכות 
 הסביבה וגם בנושאים כלכליים חברתיים, 



 

נתפסת כאנכרוניסטית ומיושנת. אכן, אבד 
טח הקלח על השיטה שחוצצת בין הש

מפלגה. הנתק הזה לא מעודד מוסדות הל
 פעילות והתגייסות "ביום פקודה". 

אחת הסיבות שמפלגת העבודה  אוליזאת 
        תחברות למרצ. ההמתחדשת חוששת מ

אם אנחנו רוצים לשלב כוחות עם מפלגת 
 העבודה אנחנו חייבים להתרחק מעסקנות

יהיו  ,פוליטית ולהתחדש בתהליך דמוקרטי
שר יהיו. אנחנו צריכים לעשות התוצאות א

את הדברים הנכונים מבלי לחשבן חישובים 
 קטנוניים. 

ועוד דבר, אנחנו צריכים לעשות דברים  
בוני חיוביים ולחשוב איך לקדם תהליכים 

 עלות רקכמו במפלגת שלטון ולא לה שינוי
ההתנגדויות על כל צעד ושעל כמו אנשי 

 אופוזיציה. 

ל חודש כפעם אחת  תההפגנה שנערכ
כתמיכה ודרישה שוב לשלום עם הפלסטינים. 

ההפגנה היא פעילות חוץ פרלמנטרית 
מבורכת של "נשים עושות שלום" ולמרות 

מפלגתית היא בהחלט בערכי מרצ. -אשהיא 
שלום, לא מילה גסה. אפשר לגחך בחוסר כן, 

אמון אבל כמו שהתחלף השלטון, למרות 
 שרבים לא האמינו, כך גם יבוא שלום.

 די אילתע

 

 

 כבר אמרנו? ,אלופים

 'כתה בתלמיד  עילי דודצקין,

 לגילו במקום הראשון באליפות ישראלזכה 

 'כתה התלמיד  עידן דודוצקין,ו

 זכה במקום השלישי, באליפות ישראל לגילו

 !ברכות גדולות            
 

 

 

 



 

 פחים ותברואה
 [ הכנסת הפחים הכתומים1

, יוכנסו הפחים הכתומים 20/12/21 -ב •
 למרכזי הפחים אצלנו.

הפח הכתום מיועד לפסולת אריזות  •
כגון: אריזות פלסטיק, כולל שקיות פלסטיק, 
מתכת וקרטוני משקה והוא מצטרף לאמצעי 

ההפרדה הקיימים : הפח הסגול לאריזות 
לניירות וקרטונים דקי זכוכית, הפח הכחול 

 וקרטוניה לקרטונים גדולים.

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

בכל יום מיוצרות בישראל מיליוני  •
אריזות העשויות מחומרים שונים, לחומרים 

אלה ייקח זמן רב להתכלות, עשרות עד מאות 
שנים אם בכלל, והם גורמים לנזק סביבתי 

משמעותי, אך בטיפול נכון חומרים אלו 
מחזור. כשהאריזות מופרדות כבר ניתנים ל

בבית ומושלכות בנפרד לפח הכתום, פסולת 
האריזות מגיעה נקייה ככל הניתן לתחנת 

המיון, קל למיין אותה ולהעביר אותה 
 למחזור.

  –[ קומפוסטר בייתי 2

ניתן  -המעוניינים בקומפוסטר הביתי  
. 12/12/21להירשם עד יום ראשון הקרוב 

את ההזמנה מול  לאחר מכן אנחנו עושים
 המועצה.  ההרשמה מול מיה רשף.

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 
 
 
 
 



 

  –מרכזי הפחים [  3

את הפחים הירוקים מרוקנים פעמיים  •
 בשבוע. 

אם פח מלא אנא עברו לפח אחר בכדי  •
 שהפחים יהיו סגורים.

אנחנו עושים כל מאמץ לשמירה על  •
מרכזי פחים אסתטיים ככל הניתן, אך ערן 

אביזמר אינו צריך לנקות ולהכניס לפח 
בשביל אנשים. אחריותנו כולנו להכניס את 

 הזבל לתוך הפחים )בהם יש מקום!(.

 אין להשאיר אשפה מחוץ לפחים. •

קרטונים יש להעביר למרכזי הקרטון.  •
קטן, אך המאמץ  אומנם דורש עוד מאמץ

 חשוב.

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  –[ קומפוסטר מרכזי יישובי 4

אנחנו בבדיקה של הבאת קומפוסטר גדול 
מרכזי לקיבוץ.  כרגע יש פגישת הכרות 

לנושא הבנת העלויות ודרישות הטיפול.  
 נעדכן על כך בהמשך.

 

  –[ תנים 5

לקיבוץ במהלך הרבה תנים נכנסים  •
 הערב והלילה.

ערן אביזמר בקשר עם הרשות הטבע  •
והגנים )רט"ג( לגבי דילול ועושים עבודה 

 בנושא.

עדיין חשוב לשמור לא לשים מחוץ  •
 נים מחפשים אוכל(.תלבית פחים ושאריות )ה

 זמר-ערן  אבי              

 

 

אחד הקוראים הנאמנים 
 –ביותר של הד הנעשה 

ודווקא מעבר לים הוא 
שחי עם  אביטל שטנגר

משפחתו בנורווגיה 
 הקרה והרחוקה. 

לכבוד החנוכה הוא שלח 
לעיתון ברכה מצולמת 
לחג בה נראית חנוכיה 

בערב הדלקת נר ראשון 
אגם  –של חנוכה וברקע 

קפוא ופסגה מושלגת של 
 הר נישא ליד ביתו. 

 מרשים לא? 

 



  

  

  

: שלוש תמונות מפעילות למעלהתמונות מאירועי החג וחופש חנוכה. מקבץ 
הש"ש. שיחקו בינגו והיו  נתוילדי המרח"בים בהנחיית צוות המדריכים מקומ

 גם זוכים. 

ת תמונות נוספומרכזית בחדר האוכל. ה ה: תמונות ממסיבת חנוכשךמבה
   מהערב המוצלח בעמוד התמונות הבא.



 

 

 

 

 

עה תרבותית מיוחדת ומרשימה של : הופלמעלה מימיןמקבץ תמונות מהזמן האחרון. עוד 
עוד תמונות מתחרות בהמשך  הפסיד. –חמש נשים יוצרות, מנגנות ושרות. מי שלא בא 

 המרקים המסורתית. מחלקים מרק, יושבים ואוכלים וצוות השופטים טועם ומחליט. 

נער נכה באלונקה מוביל  ,בקיבוץ צובא רותישנמצא בשנת ף ה: רותם רשלמטה מימין
  מרשים ביותר.  ינות סטף בהרי ירושלים.ימעבגרי מיוחדת בטיול את



 

 

 

 

 

 

 חקר לוויתנים במוזמביק
סיפור על נסיעה ספונטנית, חוויות מאמצע 

האוקיינוס ההודי, לוויתנים ודולפינים ומחקר 
 מרתק...

זמנו לארוחת צהרים ילפני שלושה חודשים ה
חברה טובה שיצאה מספר ימים לאחר  ,בשבת
חודשיים למוזמביק. היא סיפרה בקצרה מכן ל

תנים יויבלושהנסיעה היא בשביל לצפות 
ודולפינים במסגרת משלחת שחוקרת את 

. האמת, לא נכנסנו יותר מדי לפרטים הנושא
ומי בכלל חשב לטוס בזמן קורונה ועוד 

אבל, פתאום ראיתי את ההתלהבות  .לאפריקה..
שבועיים לפני תחילת לו של בר, שבדיוק היו 

ותו אם ירצה להצטרף שנת השרות, ושאלתי א
תוך יומיים הצלחנו להתארגן והוא אמר שכן. 

עם כרטיסי טיסה, ויזה, בדיקות וחיסונים 
וביום שלישי בצהריים, שלושה ימים לאחר 

 הצטרפנו למשלחת למוזמביק.  –אותה פגישה 

אנשים  10רק אז בשדה התעופה, יחד עם עוד 
כלת של מכל הארץ, כולנו בחולצות ת

המרכז לחקר, מידע וסיוע ליונקים  –"מחמל"י" 
הבנו שאנחנו בעצם חלק  –ימיים בישראל 

 ממשלחת מחקר. 

וילנקולו, עיירה שנמצאת ומצאנו את עצמנו ב
בדרום מזרח מוזמביק, לחוף האוקיינוס ההודי. 

זהו לודג' שהקים בחור  - Baraka Beach -גרנו ב
בכל בוקר ישראלי. כמה בקתות על חוף הים, ו

בבוקר וחזרנו  7:00-יצאנו לים. יצאנו ב
ובעצם צפינו בלוויתנים  16:00בסביבות 

מגיעים סנפיר הלוויתנים גדולי הובדולפינים. 
בעונה זו מאנטרקטיקה לצורך הזדווגות, 

מטרת המחקר היא  .המלטה וגידול הגורים
 להכיר אוכלוסיית הלוויאתנים )לוויתנים 

המזרחי של אפריקה, ודולפינים( שחיה בחוף 
לזהות אותה ולדעת ממה האוכלוסייה הזו 

 סובלת, במטרה לנסות לעזור לה בעתיד.

 

 
 צילום מהסירה. צילם בר              

 

ימים ולא האמנו לאיזו  10-בר ואני הגענו רק ל
בים חוויה הצטרפנו. בכל יום הקיפו את הסירה 

, ראינו אותם עשרות דולפינים ולוויתנים
שוחים, וצוללים, ומשפריצים עם הסנפירים. 

למשלחת היה ציוד צילום והקלטה כך שיכולנו 
גם לראות אותם מתחת למים, וגם לשמוע את 

צוות המשלחת שכולו הורכב הקולות שלהם. 
ממתנדבים כמונו, שכל אחד הגיע לתקופה של 

כמה שבועות, תיעד את כל הדברים שראינו, 
גם באפליקציות יחודיות והנתונים גם בניירות ו

 הללו ישמשו לצורך המחקר. 

ילנקולו ולאורך התקופה של המשלחת בו
שבועות( נוצרו גם  7)בסה"כ המשלחת הייתה 

קשרים מיוחדים עם אנשי העיירה. לצפות 
בנשים שמחכות על החוף לבעלים שמגיעים 

מיום של דייג הייתה חוויה מיוחדת. גם הילדים 
סתקרנו מהמשלחת ונוצרו בעיירה מאד ה

 קשרים וחיבורים מעניינים. 

 



 
ימים מלאי  10אנחנו כאמור חזרנו אחרי 

חוויות מיוחדות. מסתבר שבאמת הייתה עונה 
וחדת ומוצלחת וכאשר חזרו מאד מאד מי

בסוף ספטמבר חשבנו איך  אחרוני המשלחת
הפיץ את המידע ולספר את הסיפור. אפשר ל

נציגים מהמשלחת, ובראשם ד"ר עוז גופמן, 
מנהל ויוזם המחקר, התחילו לעבור ברחבי 

 הארץ עם הסיפור של המשלחת. 

 

 
צילום מהלודג': הנשים על החוף וסירת 

 המחקר יוצאת לעוד יום של מחקר. 

 

יחד עם קיבוץ אפק יזמנו הרצאה לחברי אפק 
ההרצאה תתקיים ביום שבת  –וכפר מסריק 

בקיבוץ אפק.  19:00, בשעה 18.12.21הבא, 
והוא מהווה ₪  30 –עלות כרטיס כניסה 

סיפורה של  אתתרומה למחקר. בהרצאה נשמע 

המשלחת, גם בהיבט המחקרי וגם על החוויה 
והמפגש עם התושבים בעיירה. ההרצאה מלווה 

 בסרטונים מדהימים ותמונות רבות. 

המחקר  –אני מאד ממליצה לבוא ולשמוע 
ממשיך גם השנה ואולי מישהו מכם ירצה 

להצטרף לחוויה מיוחדת ומרגשת )ובכל מקרה 
ההרצאה מומלצת גם למי שלא מתאים לו  –

 לנסוע(. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

אפק קיבוץ הרצאה בלמעוניינים בהסעה ל
 מוזמנים לפנות לליאור בירק. 

      

 עפר אילת



 

 

                       חג נפלא –חנוכה 
נר שביעי של חנוכה, נערכה במוצאי השבת 

המסיבה המרכזית של הקיבוץ בהשתתפות 
ערה וגדולה וחדר האוכל היה מלא מפה לפה. 

צוות החג הרים ערב תרבותי ומהנה עם 
כיבוד מתאים ותוכנית עשירה והיה ממש 
 ממש כייף. במהלך הערב הודלקה החנוכיה

 הגדולה וההדלקה לוותה בקריאתה של

 בדברים הבאים: יובל רשף     

על שום  -הנרות הללו שאנו מדליקים 
 מה?

כי  -נדליק לקהילה שלנו  נר ראשון
לחיות בקהילה זה כמו סופגניה, בשביל 
להגיע לריבה לפעמים צריך להתלכלך! 

 80,000שימו לב שכל סופגניה עולה 
זר על ש"ח, אך אל תדאגו, תקבלו הח

 אבקת הסוכר.

  -נדליק לענפי החקלאות  נר שני
שמזכירים לנו כי כסף לא גדל על 

העצים, ולא בשיחי הכותנה או בבריכות 
 הדגים.

בחג  -נדליק לוותיקים  נר שלישי
האור רק נזכיר, להדליק אור בקלנועיות 

 המהירות.

העשייה  -נדליק לחינוך   נר רביעי
החינוכית בקיבוץ היא אור אחד גדול. 
 תגידו לגל החמישי כבר התכוננתם??

כל  -נדליק לענפי השירות  נר חמישי
קאר -אחד הוא אור קטן ולכולם קלאב

 איתן.

 

 

שרק  -נדליק  ליזמויות  נר שישי
אולי שתהיה יזמות לתיקון … תצליחו

 קלאבקארים?

טוב שיש  -יה נדליק לתעשי נר שביעי
 מי שיממן את דמי החנוכה.

אז  -נדליק לרוח ההתנדבות  נר שמיני
 תעשו טובה ותישארו לעזור לנו לחסל!

ונשים לרגע את הצחוק בצד, נאחל 
לעצמנו שגרה עם המון אירועי תרבות, 

 לעזאזל עם הכל, העיקר הבריאות.

 

 

 :הוסיפה ברכה משלה לשמשאיטה אילת ו

 

 כולם הנר הראשון המדליק את

 השמש - הוא נר מיוחד ושמו

 ויש באורו גם ישן גם חדש.

 אור לקיבוץ - הוא נר יומולדת

 שנים 88שנולד לפני 

 גלים, – בתחולות על 

 שמר וגדל, התיישב בחצר נעמן

 הקים מפעל בימי חומה ומגדל 

  1940 ב בנקודת הקבע–עלה על הקרקע 

 !90ובעוד שנתיים נחגוג לו, 

 נברך נתפלל, נקווה ונייחל 

 שנים של יציבות, ,לשנים טובות

 של יחד ועמידה,שנים 

 וגאוות יחידה. הדרךבאתגרי 

 



 

 

 

 

 - רביעי ביהל

 נבחרת הסדרות הקצרות!
 

)2222 
 

 מסטר ב' תשפ"בס -)פברואר יוני

 
 

 
 

 

 מהרו להירשם ולתפוס מקומכם!



 

 

 
 

פגשנו גרת ה"חוג הירוק" השבועי שלנו, נבמס
ה ולא האחרונה, עם יהשבוע, בפעם השני

 .מירון שיפר, מרכז הגד"ש

כל מפגש בנושאי חקלאות מזכיר לנו 
בצעירותנו אספנו גזר ותפוחי נשכחות, איך 

אדמה בשדות, קטפנו תפוזים במטע ונאבקנו 
בעשבים העקשניים בגיוסי כותנה. בעזרתו 

של מירון למדנו על גידולים חדשים, מכניקה 
 .מתקדמת וחקלאות מודרנית

 

 :חלק מהרצאתו של מירוןהנה 

 
 :בשנה החקלאית שהסתיימה גדלו בשדותינו

לו סיבים ולכן צמח שמזכיר קנביס. יש  -קינף 
 שלהוא מיועד לתעשיית סיבי הנייר כמחליף 

עצי היערות, ולסיבים לפלסטיק. סיבים אלו 
מתכלים ולכן הפלסטיק שייוצר מהם יהיה 
 .פלסטיק מתכלה בשונה מהפלסטיק הנוכחי

 
 .הצליחה מאוד  -  קינואה

 
 הצליח בגדול  -  בצל לבן

 
גם כן הצלחה. )ההבדל בין   -  בצל אדוםמעט 

סוגי הבצלים הוא שבצל אדום קשה יותר  שני
 .לגידול, לכן מחירו יקר יותר(

 
 .הצליח  - אבטיח ללא גרעינים

 
גידול זה שייך לחברה שעוסקת   -  שומשום

בארץ בפיתוח זני שומשום. אנחנו רק נתנו 
להם את הקרקע ואת שירותי עיבוד האדמה. 

החברה סיכמה את הניסוי כהצלחה גדולה 
הקרקע בשדות שלנו פלוס וציינה בחיוב  ש

ין הרב שלנו כמגדלים, הם שילוב מצו הידע
העוזר להם בגידול השומשום דווקא 

 .בשדותינו

 

. מחירי הכותנה כותנהתהיה שנת  2022שנת 
 בוהים ולכן גידולה חזר להיות חזרו להיות ג

 
 

 דונם כותנה.  2,700אנו עומדים לזרוע  כדאי.
 

ם, המתקדמת שרכשנו לפני שבע שניהקטפת 
התבלתה ומבחינה כלכלית לא כדאי להשקיע 
בתיקונה. החלטנו לקנות קטפת חדשה מדגם 

משוכלל יותר, בשותפות עם עוד שני 
 .משקיעים

 

תירס לתחמיץ,  –גם השנה כן נזרע -כמו
חיטה, חומוס, אבטיח ללא גרעינים, קינואה, 

 .קינף, בצל ושומשום

 
אנחנו מתמודדים בשדותינו עם שני אתגרי 

 .עגורים וחזירי בר –טבע קשים 

 
-ליד המט"ש מחכים לזריעת החומוס שש
מאות עגורים. הם חכמים ומתוחכמים 

ומכלים במהירות שדה שלם עם זרעי חומוס. 
לפי חוקי המדינה אסור לפגוע בהם, לכן 

אנחנו מחזיקים עובד שתפקידו לגרש אותם 
 .בקריאות קרב, צפירות בצופר וניפנופי ידיים

 .אויב מר לגידולי השדהגם חזירי הבר הם 

  

הגד"ש שלנו הוא דוגמה לאחוות עמים 
ולשילוב בין צעירים בוגרים לנערי בית ספר 

 .תיכון בחופשת קיץ

יש לנו עובדים מהחברה הערבית שגדלו 
שהם עבדו ", אומר מירון, "אני זוכר"אצלנו. 

 ."כשעוד הייתי מוסדניק צעיר

 
המוסדניקים שלנו מצטרפים אלינו בכל קיץ, 

ש הקבועים. הם ”ף לשמונת עובדי הגדבנוס
עובדים קשה מאוד ואין להם הנחות. 

ף גדל זמנית בחודשים אלו רבה העבודה והענ
 ..לעשרים עובדים חרוצי

 
המפגש הבא עם מירון יהיה בנושא: 

 "טכנולוגיה בגד"ש“

 
ועוד מפגש עם עמי זינגר, החבר היחיד בין 

השפעת חוקי הדת “עשר בנות החוג, בנושא: 
 ."מטע האבוקדו על

 

 .מוזמנים כל מי שרוצים להצטרף אלינו

 

 רשמה: גליה שטיין         דוד-רותי בן



 

 יריד "תוצרת גלילית"
היריד הראשון אצלנו בסוף נובמבר התקיים 

של "תוצרת גלילית" בו השתתפו היזמויות 
היקב, דריה,  - של חברי הקיבוץ השונות

של  הסטודיו הנפלא של ענת והמשתלה
הציגו אילת ועדי  זבולוני אילןניסים, 

תוצרתם בדוכנים. מלבדם היו דוכנים נוספים 
 שהציגו שלל מוצרים.של אנשי הגליל 

לצד זה היתה פעילות בתיירות עם סיורים 
 וסדנאות.

 10-15בשעות  25.12היריד הבא יתקיים ב

 עוד בתיירות

יים אצלנו סיור ליקוט בהנחיית יתק 17.12ב
יתיר שדה. הסיור מיועד למבוגרים. אם 

ברצונכם להשתתף מוזמנים לדבר איתנו. 
0528346306 

ארוחה  -קונספט  יתקיים שישי ובאותו יום 
נפלאה בצכוליטא "הצ'כים מארחים את 

שתוגש  מיוחדת התוניסאים" ותהיה ארוחה
 11.00-15.00 ןבחצר הראשונים. בי

 מוזמנים.

 

 

 

 

 



 שלישי גיל- ואומנות יצירה חוג

 ...מאוחר לא פעם אף כי ,חלומות להגשים זמן

 ואינטימית קטנה בקבוצה ומעשיר מגוון לימוד

 ,מנדלות( שונים וחומרים טכניקות מגוון
 ...)רישום ועוד ,אקריליק ,צבעי מים

מעברון  דיקר נילי ידי על יונחה החוג
 11:30 בשעה רביעי ימי

 ניסיון לשיעור מוזמנים

 

 

 

 

 

 

 לנופר לפנות ניתן והרשמה נוספים לפרטים


